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Vážení spoluobčané,
blíží se nám konec roku 2023 a můžeme pomalu hodnotit, jaký rok to
byl. Co myslíte? Bylo by dobré si hned na začátku říct, že nebudeme
jenom nadávat, jak máme všichni ve zvyku, ale zkusíme se nadechnout,
napočítat do deseti a začít znovu od začátku. Tak tedy jaký rok 2023
vlastně v naší obci byl.
Sám za sebe bych řekl, že nebyl vůbec špatný. Proč, protože se nám
podařilo realizovat důležitou akci pro celou obec. Vlastně závěrečnou
etapu, která s ostatními a již dříve realizovanými stavbami chodníků vý-
znamně přispívá k lepší bezpečnosti chodců podél hlavní silnice i silnic
vedlejších. Realizací stavby „Chodník Němčice II/358“ jsme tedy
ukončili jednu z našich základních priorit. Neodpustím si nevyužít
příležitosti a nezopakovat, že od prvního nápadu a prvních pokusů v roce
1997 do současnosti uteklo „pouhých“ 26 let. Vlastně nám to trvalo déle
než je průměrná délka pro přípravu a realizaci stavby dálnice, ta je mys-
lím něco okolo 16 let. Tak tedy stavba dospěla ke konci, i když nám
závěrem nepřálo příliš počasí. Přišla pěkná zima, kterou sice uvítaly děti,
nikoli však stavbaři. Celková cena je něco málo přes 32 milionů Kč.
Dotace byla přiznána ve výši 20 mil. Kč. Teď už nám zbývá ještě celou
akci vyúčtovat a zpracovat závěrečné vyhodnocení akce. Budeme muset
ještě dořešit některé prostory za nově vybudovanými chodníky. Také
jsme zveřejnili výzvu občanům k zasílání témat a nápadů
na „pomalování“ nově vzniklé opěrné zdi. Je to čisté plátno, které přímo
vybízí k umístění takových motivů či obrazů, které by se mohly stát
výraznou dominantou obce. Doufám jen, že ne takovou, aby nám v jejím
okolí bourali „kochající se“ řidiči ☺. Jsem opravdu moc rád, že jsme
se všichni tohoto díla dočkali a můžeme ho všichni využívat. Na druhou
stranu, je věčná škoda, že nedošlo k realizaci opěrné zdi a hlavně chod-
níku do „Člupáku“. Snažíme se vždy najít kompromis pro realizaci akce,
tak aby mohla sloužit především našim občanům. Bohužel teď již víme,
že někdy i přes veškerou snahu se dohodnout nelze. Dobrou zprávou
oproti tomu je, že již máme zkolaudovaný chodník na dolních
Němčicích, na křižovatce a kolem silnice II/360.
Ve stínu těchto velkých a pro obec zásadních staveb se také realizovaly
i jiné menší, ale také důležité akce. Máme opravenou márnici
v Němčicích a můžeme tak začít s přípravou již dlouho slibovaného
kolumbária a vyjít tak vstříc požadavkům občanů. V průběhu roku jsme
také opravili střechu na čerpací stanici vodovodu a přístřešku pro mate-
riál v obecní ohradě u MŠ. Finišujeme a doufám, že se nám podaří
dokončit přestavbu nebytových prostor bývalé knihovny a kanceláře
v budově obecního úřadu na prostory bytové do letošních Vánoc.
Následně bychom rádi přistoupili i k postupné rekonstrukci dalších
dvou bytů v tomto objektu. Když jsme teď u bydlení, máme někde
ve strategickém plánu obce záměr na výstavbu bytovky v místě
bývalého č.p. 6 v Němčicích. Záměr by byl, ale ještě jsme v této záleži-
tosti nepodnikli žádné významnější kroky, vlastně jsme ještě neudělali
ani čárku na listu papíru.
Prostě nejde realizovat všechno to, co by bylo třeba a co by bylo možné
realizovat a to nejen z důvodů finančních, ale v současné době
i kapacitních. Nevím jak to připadá vám, ale i když nám neustále tvrdí
a říkají, jak nám vše zjednodušují a usnadňují, tak je to spíš naopak a
vše mi připadá, že je čím dál více složitější a náročnější. To je bezva,
že se o nás naše elity tak dobře starají, že?
Jistě jsme všichni uvítali také nové sociální zařízení v člupeckém areálu
a na původní WC domeček nám zbydou již jen nostalgické vzpomínky.

Chtěl bych tímto poděkovat LIMES Litomyšl s.r.o. a Kulturně sportovní
straně Člupku za finanční příspěvky. Rádi bychom v příštím roce také
opravili střechy dalších dvou stánků včetně jejich dalších souvisejících
drobnějších oprav i v rámci svépomocných prací. Škoda jen, že se již
nebude stavět a kácet máj a to nejen díky přespolnímu dřevařskému
zákroku. Chápu ale i další související okolnosti. Když jsem již
na Člupku, tak věřím, že všichni ocení nové umístění měřiče rychlosti.
Kdo jezdí 50, nemusí se ničeho bát. Pěkně se to i rýmuje, že☺?
Uvidíme, co nám přinese v dopravě výstavba a následné zprovoznění
dálnice D 35 za kopcem. Jistě jste již zachytili informaci, že došlo
k dohodě mezi ochránci ze Šumperka a ŘSD a bylo podepsáno memo-
randum o upřesnění výsadby kolem nově vybudované dálnice, tedy
stručně řečeno. Už aby dálnice byla hotová, co se děje na současné sil-
nici I/35 je opravdu neudržitelné a hlavně velmi nebezpečné.
Staveb se s největší pravděpodobností jen tak nezbavíme. V příštím roce
by měla být realizována akce revitalizace komunikační sítě CETIN
na Člupku, náhradu metalické sítě sítí optickou. Dobrá zpráva a snad
se již v této souvislosti dočkáme i konečně úpravy povrchu chodníku
na Člupku. Škoda, že se zatím nepočítá s touto modernizací po celých
Němčicích nebo Zhoři. Už vidím, jak za pár let přijde někdo s tímto
nápadem a bude chtít tyto sítě umístit do nově vybudovaných chodníků.
Pro Vlčkov a Pudilku bylo vydáno stavební povolení přeložení vrchního
vedení ČEZ Distribuce do zemního kabelového vedení. Zde budeme
také chtít využít situace a současně realizovat přílože kabelového vedení
veřejného osvětlení a rozhlasu.
Stejná situace by se mohla a měla opakovat i ve Zhoři. Zde však víme
zatím pouze o zpracování projektové dokumentace pro přeložení vedení
ČEZ Distribuce. Necháme se tedy opět překvapit, raději.
Dalším nedokončeným záměrem je vícekrát zmiňovaný poldr
na Pudilce. Aktualizuje se dokumentace a přílohy nezbytné pro podání
žádosti o dotaci tak, aby vyhovovala aktuálním požadavkům poskyto-
vatele dotace. Tak zkusíme opět po novém roce štěstí s podáním další
žádosti. Ještě že se jedná o dotaci průběžnou, vypsanou na více let.
Přesto to ale nebrání tomu, že v jednotlivých výzvách se parametry a
podmínky mění.
Záměrů máme více, ale jak jsem už psal, je to nejen o penězích, ale
i o kapacitě, co se ještě zvládnout dá a co už ne. Mám na mysli napří-
klad ještě rekonstrukci budovy obecního úřadu a výstavbu tělocvičny
v areálu ZŠ. O bytovce jsem se již zmiňoval. Vše je to běh na dlouhou
trať a bude hodně záležet na tom, co nás v dalším období a letech také
čeká. Situace je taková, jaká je a jak se říká „dobře už bylo“. Ale zase
nám tak špatně není a jak staré české přísloví říká, že po posvícení
přichází obvykle …… (doplňte si sami ☺). Všechno to na lidi padá,
drahota, nejistota, energetické kotrmelce a vůbec ten velký informační
tlak. Je potřeba zkusit ráno vždy vstát a vykročit tou správnou pozitivní
nohou, nestresovat se a pokud možno nepříjemnosti hodit za hlavu.
Vím, hezky se to říká, ale hůře dělá. Je třeba to určitě zkusit a kdy jindy
než o Vánocích.
Tak tedy závěrem přeji všem klidné a pohodové prožití vánočních
svátků. Ať každý najde pod stromečkem nějaký ten dárek, který udělá
alespoň malou radost. A to přeci jde, ne? Do nového roku přeji všem
hlavně zdraví, ať se daří v tom, co děláte a máte rádi. Věřím, že s tím,
co není příjemné si s chladnou hlavou určitě poradíte. A hlavně z toho
všeho nezblbnout, vždyť je tady přece tak hezky.

- Ing. Josef Racek, starosta obce Němčice



Zastupitelstvo obce Němčice schválilo:
84/2023 - program zasedání pro den 26. 9. 2023. (8,0,0)
85/2023 - Rozpočtové opatření č. 7/2023 obce Němčice. (8,0,0)
86/2023 - Smlouvu o zřízení věcného břemene - služebnosti č. IZ-12-
2001907/VB/03, Němčice, parcela 1699/1 – kNN pro umístění kabelového
vedení NN, zřízení distribuční soustavy v obci Němčice, k. ú. Němčice u
České Třebové. (8,0,0)
87/2023 - Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti pro uložení
optických kabelů včetně související infrastruktury stavby: 11010-110518,
FTTx_Č_NGA_V_NIO17_ Člupek_CLSVI1_OK v obci Němčice, místní
části Člupek, k. ú. Němčice u České Třebové. (8,0,0)
88/2023 - nákup elektrocentrály pro napájení čerpací stanice vodovodu v
ceně 457.864,- Kč (vč. DPH) dle cenové nabídky ARTE spol. s r. o. ze dne
24. 8. 2023. (6,0,2)
89/2023 - poskytnutí individuální dotace DC S.L.Z.A Němčice ve výši
10.000,- Kč na materiální vybavení a činnost oddílu v roce 2023. (6,0,2)
90/2023 - poskytnutí individuální dotace ve výši 5.000,- Kč na částečnou
úhradu nákladů spojených s pořádáním 1. ročníku dobročinného bazárku
„Od Denči s láskou“ konaného dne 23. 9. 2023 na hřišti ve Zhoři p.
Měkynové ze Zhoře. (5,1,2)
91/2023 - schválilo poskytnutí příspěvku Záchranné stanici Pasíčka ve výši
5.000,- Kč na činnost a materiální vybavení v roce 2023. (6,0,2)
92/2023 - předloženou DPS na stavbu: „D 35 Litomyšl – Janov, SO 07-401
přeložka vedení ZVN 400 KV“. (8,0,0)
93/2023 - souhlasí s opatřením, dle kterého na p. p. 1325/1 v k. ú. Němčice

u České Třebové bude Český svaz ochránců přírody 2 roky provádět údržbu
předmětného pozemku dle u žádosti přiloženého popisu opatření. (6,0,2)
94/2023 - podání žádosti o dotaci do výzvy 11/2023 Národní sportovní
agentury na modernizaci a rekonstrukci víceúčelového hřiště a objektu
sportovních kabin ve sportovním areálu v Němčicích a také dofinancování
realizace této akce ve výši 30 % z uznatelných nákladů z prostředků obce
Němčice. (7,0,1)
95/2023 - Darovací smlouvu č. S/OM/5691/22/LJ o bezúplatném převodu
pozemků od Pardubického kraje. (7,0,1)
96/2023 - program zasedání pro den 26. 10. 2023. (7,0,0)
97/2023 - Dodatek č. 1 ke smlouvě č. 22229 ze dne 21.10. 2013 na proná-
jem části komína bývalé kotelny školského areálu na pronájem Ventage
Towers s. r. o. pro umístění telekomunikačních zařízení. (6,0,1)
98/2023 - finanční příspěvek na zajištění činnosti v roce 2024 Střediska
sociálních služeb Salvia, z. ú. ve výši 8.000,- Kč. (7,0,0)
99/2023 - finanční příspěvek na zajištění činnosti Oblastní charity Polička ve
výši 5.000,- Kč. (5,2,0)
100/2023 - Smlouvu o dílo na akci: „00279277 – Němčice technické zhod-
nocení víceúčelového sportoviště a zázemí se zhotovitelem STATING s. r.
o., IČ 25963854 v celkové ceně díla 2.880. 321,61 Kč vč. DPH. (6,1,0)
101/2023 - program zasedání pro den 4. 12. 2023. (8,0,0)
102/2023 - schválilo Dodatek č. ke smlouvě o dílo č.1/2023 na akci:
„CHODNÍK NĚMČICE II/358“ kterým se mění celková cena díla na výši
32.406.917,65 Kč, v ostatních ujednání se smlouva o dílo nemění. (6,1,1)

- hlasování – (pro-proti-zdržel se)
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PPPPoooodddděěěěkkkkoooovvvváááánnnníííí
Chtěli bychom touto cestou moc poděkovat paní Janě
Pletněvové za uspořádání krásného „Benefičního koncertu
pro Marečka“ na následnou péči různými terapiemi, které
velice pomáhají. Děkujeme také starostovi obce panu Josefu
Rackovi za bezplatné poskytnutí prostor v KD Němčice
na tento koncert. I těm, kteří jakkoliv pomáhali. Z celého
srdce děkujeme všem dobrým lidem, kteří se tohoto koncertu
zúčastnili.

Velké díky patří i Lucii Vavřínové, která se zapojila do sbírky
na hyperbarickou komoru při uspořádání „Adventní výstavy“
v KD a při akci „Rozsvícení vánočního stromku“.
Děkujeme spolku Zhoř a všem lidem s dobrým srdcem, kteří
přispěli jakoukoliv částkou do sbírky Donio na tuto komoru,
kterou náš chlapeček co nejdříve potřebuje ke své léčbě.
Velice si toho vážíme a všem přejeme pevné zdraví, hodně
lásky i štěstí.

- Sedláčkovi ze Zhoře



SSSS pppp oooo llll eeee čččč eeee nnnn ssss kkkk áááá     kkkk rrrr oooo nnnn iiii kkkk aaaa
Během podzimu

oslavili svá významná životní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a více let

Vávrová Květoslava 93 Člupek
Stráník Karel 85 Němčice
Řehoř Václav 80 Zhoř
Němcová Věra 75 Člupek
Jiskra Miroslav 75 Němčice
Leníček Josef 75 Zhoř
Rozlívka Jan 75 Němčice
Hájková Jarmila 70 Němčice
Hác Václav 70 Zhoř
Janečka Karel 70 Zhoř
Kodytek Václav 70 Člupek
Šimůnková Zdeňka 65 Zhoř
Veselá Iva 65 Němčice
Beranová Světlana 60 Němčice
Halušková Jana 60 Zhoř
Dubišar Jiří 60 Němčice

Kalendář  akcíKalendář  akcí

22.12. KD Předvánoční tataráček
29.12. DC SLZA Turnaj ve stolním tenise
31.12. SZMKT Silvestrovské vážení
26.1. Obec Obecní ples
16.2. SZMKT Maškarní ples
17.2. Masopust 2024
15.3. Šlegl O nezbedném čertovi a nezbedném andělovi
16.3. Šlegl O nezbedném čertovi a nezbedném andělovi
6.4. Šlegl Aprílová zábava

K u l t u r n í  d ů m  N ě m č i c e

27.12. Zimní Zhořský pochod
27.12. Zpívání v kapli  ve Zhoři

31.12. KSSČ Loučení se starým rokem, ohňostroj

Č l u p e k

Z h o ř

H a s i č s k á  z b r o j n i c e  /  S p o r t - B a r

30.3. SZMKT Němčická Šťopka.

Stokrát chválím čas…
Čas kolem nás uhání velkou rychlostí a lidé jako by s ním chtěli běžet
o závod. A jak tak spěchají, najednou neví ani kam…Spěchají za prací,
za zážitky, cestují do exotických zemí, obklopují se luxusem. A tak
se může stát, že si nevšimnou, že někde blízko žijí lidé, kteří mají úplně
jiné starosti…. Když si přejeme k svátku nebo k narozeninám, vždycky
si přejeme hlavně hodně zdraví. Někdy se to zdá jako fráze, ale když
okusíme na vlastní kůži, že zdraví není samozřejmé, vidíme hned věci
kolem nás v úplně jiném světle. Naštěstí lidé kolem nás nejsou lhostejní,
mají oči otevřené a všímají si lidí, kteří se snaží vzdorovat nepřízni
osudu. Vůbec nejtěžší ale je přijmout nepříznivé zprávy o zdraví svých
dětí. Kdo to nepozná, nemůže vědět o čem je řeč. Věřím ale, že naděje je

šance, kterou máme a v kterou věřím. Přesvědčila jsem se o tom 30.
listopadu 2023 na benefičním koncertu pro Marečka Sedláčka v našem
Kulturním domě. Sál sice nebyl plný, jak jsem očekávala, ale přesto
se naplnil až po okraj lidmi, kteří otevřeli nejen svá srdce, ale i své
peněženky, aby podpořili dobrou věc. Velký dík patří nejen všem účinku-
jícím, kteří se postarali o nevšední zážitek a krásně prožitý večer, ale také
naší rodačce Janě Pletněvové, která se postarala o uskutečnění této akce
prostřednictvím své Charity dětem. A tak úplně v závěru svého příspěvku
stokrát chválím čas, který věnovali dobří lidé, aby přišli do našeho
Kulturního domu a vytvořili společenství lidí dobré vůle a podpořili
dobrou věc, která je nadějí pro malého človíčka.                                                            

- V. D.

Přijďte k nám na besedu…
Vzpomínám si, když jsem byla malá, že se těmito slovy zvali sousedé
na návštěvu. Sešli se doma nebo na zahradě a povídali si o tom, co je
nového, jaké má kdo starosti a radosti, co život dal i vzal. Tento prostor
nám svým způsobem vzala televize, i když nám také mnoho dala –
poznání, zábavu, sportovní přenosy z domova i ze světa. Ale to slovo
beseda nám zůstalo. Jsem už také pamětník a vzpomínám si
na předvánoční Besedy s důchodci ve staré hospodě. Tenkrát to byly
němčické ženy, které napekly koláče, nechybělo vystoupení dětí ze školy
nebo ze školky a také hrála kapela. Lidé se rádi sešli, povídali si, radovali
se ze setkání. Postupně se termín této akce posouval do podzimního
období a poslední roky je vždycky v druhé polovině října. Musím také
vzpomenout na časy, kdy byla tato Beseda v zasedací místnosti
Obecního úřadu, kam jsme se sotva vešli. V tomto čase jsme snili o tom,
jaké to asi bude, až se beseda uskuteční na sále nového Kulturního domu.
A dočkali jsme se! Od roku 2001 se setkáváme v Kulturním domě a to
už je také pěkná řádka let. Tváře hostů se mění, ale chuť sejít
se na besedu nám naštěstí zůstává. Važme si toho. Letošní Beseda
s občany byla za krásného počasí, skoro bychom mohli sedět venku.
Lidé, kteří přišli, si užili krásné odpoledne. Dověděli jsme se od vedení
naší obce o dalších záměrech rozvoje i o aktuální situaci zejména
o probíhající velké akci – budování chodníků v celé obci. K dobré
pohodě přispěly děti z naší Mateřské školy a také oblíbená trampská
skupina Ahasver z České Třebové. Velký dík patří také vedení naší obce,
která tuto akci sponzoruje.
Svůj příspěvek končím slovy „Proč bychom se netěšili, když nám Pán
Bůh zdraví dá…“ a těším se, že se za rok ve zdraví sejdeme a přijdou
na besedu i Ti, kteří letos nemohli přijít a nebo zapomněli…           - V. D.

K zamyšlení
I my jsme něčí vnuci

Představitelé opozičních stran vždy a za každé vládní konstelace kri-
tizují vládu, která je právě u moci, že projídá peníze našich dětí a
vnuků. Jenže i my jsme děti a vnuci těch, kteří dříve projídali naši
budoucnost. Pokud by chtěl někdo podotýkat, že za minulého
režimu jsme dluhy neměli, tak se mýlí. Nebyly to dluhy přímo
finanční, ale byly to dluhy například v infrastruktuře.
Jenže tehdy se platily dluhy za druhou světovou válku a před tím za
první světovou válku. I za císaře pána se platily dluhy za před-
cházejícího císaře pána a tak bychom se dostali snad až Adamovi a
Evě. Všichni platíme a další po nás budou platit dluhy, které vznika-
jí jednak špatným hospodařením, což nelze nikdy vyloučit), ale také
nutností investovat do toho, co je právě v dané době potřebné.
Takže řečičky o našich dětech a vnucích nejsou ničím jiným, než
bohapustým vydíráním starších generací. A také lží, kterou opozič-
níci vždy hrdě nesou jako prapor bojovníků. Kdysi proslavený
výrok premiéra Paroubka, že dluhy se neplatí, je postaven právě na
tomto faktu. Dluhy se skutečně neplatí, jen se vykrývají dluhy nový-
mi. A vždy to odnese stávající obyvatelstvo státu. Teď jde jen o to,
jakou měrou se bude ta která vláda snažit dluh pomyslně uplatit.
Buď za tvrdých finančních opatření až restrikcí, jako Miroslav
Kalousek, nebo podporou investic a podnikatelské sféry a tvrdým
vymáháním nezvyšovaných daní.
Kalouskův systém se ukázal jako nebezpečná zbraň. Takže se
nenechme vydírat a mysleme i na sebe.Mysleme na to, že i my
platíme dluhy, které udělali naši předchůdci. Prostě koloběh
finančního života je podobný jako koloběh vody. I ta se na jednom
místě odpaří aby na jiném mohla spadnout.             - vyloveno z internetu



V neděli 31.12. od 1000 do 1700

se v Kulturním domě v Němčicích
koná 51. ročník
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Záznamy z minulých vážení k nahlédnutí

Vážní lístky na vyžádání    
pořádá Spolek pro zachování místních kulturních tradic                      

MMMMaaaašššškkkkaaaarrrrnnnníííí     pppplllleeeessss
pátek 16.2. od 2000

Kulturní dům Němčice

Hrají Knedlo zelo s Dádou
tradiční boží předtančení

pořádá Spolek pro zachování místních kulturních tradic                      
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PÁTEK 26. LEDNA VE 2000

SÁL KULTURNÍHO DOMU V NĚMČICÍCH 

hraje  Antree  Týniště nad Orlicí
Bohatá tombola, plesové menu, předtančení.

Předprodej vstupenek v KD Němčice

Tříkrálová sbírka tradičně i netradičně
Jako každý rok se touto dobou pilně chystáme na nadcházející
Tříkrálovou sbírku. Naše tříkrálové skupinky navštíví vaše domác-
nosti v sobotu 6. ledna 2024.
Vloni se díky štědrým dárcům podařila vybrat úžasná suma – 790 231
Kč! Částka putovala především na zakoupení osobního vozu pro naše
zdravotní sestry, pro které je to nezbytný prostředek na cesty za pacienty.
Prostřednictvím nadcházející Tříkrálové sbírky bychom rádi pořídili

nový moderní výtah pro Charitní domov Mendryka. Původní je totiž
technicky zastaralý, nedovoluje bezbariérový přístup všem oby-
vatelům domova a neumožňuje přepravu na lehátku. Nový výtah
zpřístupní obyvatelům zahradu Domova a kontakt s okolím. Dále
výtěžkem podpoříme rodiny s dětmi v nepříznivé situaci nebo také
naše Dobrovolnické centrum.
Nově bude možné u našich koledníků přispět i přes QR kód, který bude
nalepený na tříkrálových kasičkách. Nemusíte tak mít strach, že nemáte
nachystaný přesný obnos. Pokud vás koledníci doma nezastihnou, bude
možné přispět také pomocí ONLINE koledy, dárcovské SMS, přes
platební bránu či bankovní účet (více na www.trikralovasbirka.cz).
Děkujeme už nyní všem, kteří se do této tradiční sbírky zapojí a přispějí
na dobrou věc.

- Ing. Veronika Peterková, Farní charita Litomyšl

Spolek divadelních ochotníků Šlegl, Spolek pro
zachování místních kulturních tradic, TJ Sokol, Hasiči

a Kulturně sportovní strana Člupku
Vás všechny opět po roce zvou do

Masopustního
průvodu

Maškary se sejdou v sobotu 17. února 2024 ve 1230 hodin 
na člupecké návsi, odkud se po slavnostním zahájení vydají za

doprovodu  hudby do Němčic. 
Průvod bude zakončen popravou medvěda u kulturního domu.
V sálu bude pro účastníky připraveno posezení a občerstvení.



S p o l e k  d i v a d e l n í c h  o c h o t n í k ů  Š l e g lS p o l e k  d i v a d e l n í c h  o c h o t n í k ů  Š l e g l
HRANÍ „NA STRAKOV“ A
OCHOTNICKÉ ZDRAVICE

Ochotnický závěr roku býval časem nervózně vyhlížené premiéry.
Do této tradice bylo ovšem vhozeno celé souvidlí nepředjímatelných
okolností a 8. prosince jsme tak odderniérovali hru Vražda
v Kaštanové ulici. Vzhledem k tomu, že článek je psán PŘED a
vyjde PO, dovolte mi trochu schizofrenie. Upřímně doufáme,
že se zakončení povede/povedlo a zároveň se omlouváme
za případné fiasko. Ať už to dopadne jakkoli, děkujeme, že jste
přišli/přijdete.
Během výjezdní šňůry přibyl do našeho slovníky obrat „Dát to
na Strakov“ coby obdoba ustáleného „Na prasáka“. Při výjezdu
k sousedům jsme totiž zjistili, že originální text nás zbytečně
zatěžuje, pročež byl z valné části vynechán či nahrazen.
A šlo to! Díky tomu mohlo být přijato revoluční usnesení
o kontraproduktivitě jakéhokoli zkoušení.
Ostatně, například na hraní v Přívratě zkoušet ani nejde.
Hlavním cílem tamních pořadatelů není přinést do vsi
kulturu, nýbrž sprostě opít účinkující ještě před samot-
ným začátkem. Přes tuto podlost jsme se ovšem dokázali
s grácií přenést a udržet svá rozmáchlá gesta v omezených
mezích skromného jevišťátka. Ostatně právě na štacích typu

Strakov a Přívrat si člověk uvědomí, jak skvělé zázemí v Němčicích
máme. A protože k uvědomování je toho víc, věnovali jsme výtěžek
z hraní v Přívratu na pomoc s léčbou malého Marka Sedláčka.
Pokračuje zkoušení nového, pekelného, kusu. Také zde se ukazuje,
že méně je někdy více a jakékoli divadlo s více než jedním účinku-
jícím je zbytečně rozbujelé. Z kuloárů prosákly zprávy, podle nichž
už musela zoufalá režisérka sáhnout k dvoj ‑ až trojrolím. Matka tak
rozmlouvá sama se sebou coby vlastní dcerou, ženich hraje nevěstu
i svého soka v lásce a podobně. Jak vidno schizofrenie nachází úrod-
nou půdu i u našeho mladého herectva. Nebylo by od věci odehrát
premiéru na Apríla. A dát to „na Strakov“…

Nyní si pomůžu zvoláním z aktuální/ukončené hry: „Halelůja,
halelůja, narodilo se dítě!“ Tedy, nenarodilo se teď – už to

pár let je. Pěkných sedmdesát. Jméno? Václav. Kodytek.
Velkou část těch roků věnoval divadlu a my mu
posíláme přání všeho dobrého a poděkování za to, co
pro ochotnický spolek udělal. Měj se krásně, Václave.
Na výročce to oslavíme…
My divní a švihlí lidé z SDO Šlegl Vám všem přejeme

jiskrný, voňavý a vyklidněný konec roku. Jsme moc
vděční za podporu, plácání i to nechápavé vrcení hlava-

mi. Bez Vás, udivených diváků, by to jaksi nebylo ono.
- Václav Chochola

Jó, znáte to…už jsou tu zase VÁNOCE – svátky klidu a míru. To asi
vymyslel někdo, kdo si mohl ten klid a mír kdysi dovolit, ale
dnes??!! Koupit dárky, uklidit celý barák, napéct cukroví, sakra kapr,
pro zdatnější i chirurgie, tchýně za dveřmi, klidné a nedočkavé děti,
uzávěrky v práci,… No, prostě paráda.
Abychom nějak důstojně zahájili tento každoroční kolotoč, uspořá-
dali jsme i letos adventní výstavu. Akce je to již tradiční a myslím si,
že z prvního pokusného ročníku a následujících omezených ročníku,
vyrostla v krásnou událost. Účast prodejců je velká, tím pádem
nabídka široká. Letos se sešlo 25 vystavovatelů se svým zbožím.
Po celý víkend topila Víťova udírna, v baru se nabízel svařák,
pivo,… Nechyběly likéry z Likérkoštu, které se letos prodávaly
na nádraží. Chcete vědět na jakém? Přijďte příští rok☺.
V sobotu jsme si také užili kulturní program. Členové SZMKT
připravili a nacvičili pohádku Mrazík. Pohádka získala samé kladné
ohlasy, rozbrečela pouze tři děti. V podvečer zahrála kapela The
Cousins ze Sloupnice. Škoda, že na večer měli jiný program, zájem
o přídavky byl a na posledních pár písniček se i tančilo. Druhý den
vystoupila výborná akordeonistka Daniela Váňová a po skončení
výstavy jsme se přesunuli na náves, rozsvítit strom.
Letošní ročník měl i dobrosrdečný podtext. Rozhodli jsme
se věnovat dobrovolné vstupné, výtěžek z prodeje svařáků a
kávy i kasičku z návsi na podporu léčby malého Marečka
ze Zhoře. Chtěla bych touto cestou moc poděkovat všem,
kteří přispěli. Díky vám se podařila vybrat pěkná částka, která

pomůže někomu, kdo to opravdu potřebuje. Dále chci poděkovat
lidičkám, kteří se na přípravách a uskutečnění výstavy podílejí.
Teď už se soustředíme na konec roku a naši nejstarší a nejtradičnější
akci SILVESTROVKÉ VÁŽENÍ. Koná se překvapivě poslední den
v roce, od 10:00 do 17:00 hodin v kulturním domě. Ať vážíte, co
vážíte, udělejte si pěknou procházku, stavte se na něco dobrého,
pobesedovat se známými a užít si poslední den v roce. A potom???

Hlavně vykročit tou správnou nohou do roku nového, vzpa-
matovat se z vánočního šílenství, a hlavně nezapomenout

na Maškarní ples 16.2. a Masopust 17.2. Těšíme se,
že se s vámi potkáme na těchto akcích nebo i jinde☺.
Takže do nového roku přejeme jen to nej nej nej a hlavně
zdraví, klid a pohodu.

-LP
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S p o l e k  Z h o řS p o l e k  Z h o ř
Zpráva z 1. ročníku dobročinného bazaru – Od Denči s láskou

Příběh naší kamarádky Denisy, která minulý rok na podzim podlehla
rakovině, všichni určitě znáte. Byla velkou bojovnicí, i když byl její
stav velmi vážný, nevzdávala to. Snažila se dál plánovat budoucnost
hlavně kvůli své milující rodině. Byla dobrosrdečným člověkem, který
uměl podporu přijímat, ale i dávat. Nechala si navrhnout logo, kterým
chtěla potisknout reklamní předměty, ty prodávat a výtěžek věnovat
potřebným. Bohužel tento sen již nestihla zrealizovat, proto jsme
se na jaře rozhodli její přání splnit, a tím si i připomínat její památku.
Na samém začátku jsme chtěli potisknout jen tašky logem DK a výnos
z prodeje věnovat na dobročinné účely. Avšak postupně přicházely
další nápady, které daly vzniknout uspořádání bazaru. Akce, která nás
svým rozsahem doslova zaskočila.
Bazar se konal v sobotu 21. 9.2023 v prostorách multifunkčního hřiště
ve Zhoři. I když nám počasí moc nepřálo, akce se vydařila.
Návštěvnost byla velká, program se povedl na jedničku a snad všichni
odcházeli spokojeni.
Tady přichází prostor pro veliké DÍKY. Nikdy bychom nebyli schopni
uspořádat tuhle akci bez podpory spolků a organizací z Němčic. Téměř
nikdo z těch, na které jsme se obrátili s žádostí o pomoc, nás neodmítl.
Poděkovat bychom chtěli především obci Němčice a jejím za-
stupitelům, kteří nad celou akcí převzali záštitu a schválili nám dotaci
ve výši 5.000 Kč na úhradu vstupních nákladů. Další poděkování patří
TJ Sokol Němčice, SDH Němčice, KSSČ Člupek a Spolku divadelních
ochotníků ŠLÉGL za pomoc a podporu, jak s přípravami a organizací
akce, tak i za provedení ukázek své činnosti a pomoc s programem
dobročinného bazaru. Speciální dík míří paní Lucii Vavřínové a paní
Zdeňce Pavlišové z KD Němčice, ať už za zákusky, zajištění občer-
stvení, pomoc při přípravách akce a v neposlední řadě za jejich opti-
mismus a podporu. Ale hlavně děkujeme Vám všem, kteří jste darovali
nebo přišli nakoupit věci, přispěli dobrovolným vstupným nebo
jakkoliv pomohli s organizací.
Jmenovitě bychom chtěli poděkovat paní Lence Bednářové,
Amélii, Milanovi ml. a dalším rodinným příslušníkům a
přátelům Denisy, bez kterých bychom se neobešli.
Děkujeme paní učitelce Mirce Holcové a její mamince
za napečení cukroví, paní Janě Marouskové za darování

květin, paní učitelce Věře Doležalové za půjčení herních prvků pro
děti, paní Haně Brklové za darování výtečných domácích sýrů a
za zpříjemnění odpoledne pro naše ratolesti projížďkou na koních.
Na celkovém finančním výtěžku měla veliký podíl i tombola.
Za věnování cen děkujeme společnostem VELKOOBCHOD ORION,
spol. s r.o., LITEX DIRECT Litomyšl, Limes Litomyšl s.r.o., VNT
Electronics s.r.o. Lanškroun, Kamenictví Kyčmol, Korado a.s. Česká
Třebová, Auto Moto Centrum Petráček s.r.o. Ústí nad Orlicí, CITY-
LAB s.r.o, Tepvos spol.s.r.o. Ústí nad Orlicí a obci Němčice. Dále
za zajištění cen děkujeme paní Lence Hubinkové, paní Marušce
Hácové, paní Soně Ivanoviciové, paní Jitce Slavíkové Wilderové, paní
Veronice Pavlové, paní učitelce Šárce Šintákové a panu Janu Vojtěchu
Smékalovi. Díky Vám všem se nakonec podařila vybrat neuvěřitelná
částka 61.800,- Kč. Finanční výtěžek z akce jsme se už předem
rozhodli rozdělit. Po domluvě s příjemci daru bylo 80 % z vybrané
částky věnováno rodině malého Toníčka Štefla z Dolního Újezdu, který
bojuje s vážným onkologickým onemocněním. Zbylých 20 % jsme
věnovali Bílé Holubici, mobilní hospicové péči, který umožňuje vážně
nemocným lidem zůstat v domácím prostředí, co nejdéle. S radostí
jsme rodině Šteflovým předali 49.500 Kč a paní Ladislavě Částkové
zakladatelce Bílé Holubice 12.300 Kč.
Jak rodina Toníčka, tak i zástupci Bílé Holubice se akce osobně zúčast-
nili, a i jim se celé odpoledne moc líbilo. Fotky z bazaru i z předání
finančního daru si můžete prohlédnout na FB stránce Čas pro Denisu.
Ačkoli nám příprava a realizace bazaru dala časově zabrat, nyní už
víme, že si to příští rok zopakujeme. Tímto Vás srdečně zveme
v sobotu 18. 5. 2024 na hřiště do Zhoře. A pokud si bazar zachová Vaši
přízeň i v příštím roce, doufáme v jeho zařazení mezi tradičně pořádané
akce.

Podrobnější informace budeme postupně zveřejňovat na FB
stránkách Čas pro Denisu a na stránkách Obce Němčice.

Přejeme Vám krásné prožití vánočních svátků, mnoho
úspěchů, splněných přání a hlavně hodně zdraví nejen
v novém roce 2024. Budeme se těšit na setkání s Vámi
všemi i na dalších akcích v naší krásné malé – velké obci.

- Barbora Horáková, Milan Martinek, Lucie Alšrová a Šárka Měkynová

Poděkování
Zhořský spolek letošní rok prozatím uspořádal čtyři akce a myslíme si že všechny
dopadly celkem úspěšně. Chtěli bychom poděkovat všem lidem kteří se zúčastnili,
jak místním, tak i přespolním a přispěli tak ke společenskému dění v naší obci.
Dále všechny zveme na povánoční vycházku, která se koná 27.prosince, sraz je
v 10.30 hod. na hřišti ve Zhoři. Občerstvení před a po pochodu zajištěno, párky
na opékání s sebou. Plán je Sv. Antoníček, doufejme že bude přát počasí.
Nakonec bychom chtěli všem popřát vše nejlepší do Nového roku a již teď
se těšíme na rok následující.



V sobotu 23. září, jsme se účastnili dobročinného bazárku
ve Zhoři, kde naši mladí hasiči prezentovali svoje schopnos-
ti. Během dne jsme ukázali širokou škálu hasičských doved-
ností a pro ostatní návštěvníky jsme připravili i možnost
naučit se vázat uzle. Navíc jsme vytvořili provizorní střelni-
ci, kde si mohli zájemci vystřelit růži z papíru či různé slad-
kosti. K úplnému zážitku patřilo i vystavení našich
Němčických automobilů a cisternové automobilové
stříkačky TATRA CAS 30 Horní Sloupnice.
Po této akci jsme se začali připravovat na podzimní závody
hasičské všestrannosti a brannosti. Během října jsme dělali
vše, co bylo v našich silách, abychom děti naučili nová
pravidla soutěže a řádně je připravili. Těm to však šlo velmi
dobře a s učením nebyl skoro žádný problém.

♥Nakonec bychom chtěli poděkovat těm, kteří nás podporují v naší činnosti, a zároveň vám všem popřát pohodové
svátky a nový rok plný zdraví, štěstí a nezapomenutelných zážitků.♥                                                  - Žaneta Vytlačilová

M L A D Í   H A S I Č I
SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ

VÁNOČNÍ RADOST
1. prosince jsme se sešli v hasičské zbrojnici a abychom naladili správnou
vánoční atmosféru, vyráběli jsme přáníčka. Každý se zapojil do tvůrčího pro-
cesu s nadšením a radostí. Stoly byly pokryty různými barevnými papíry, le-
pidly, korálky a dalšími ozdobami. Vznikaly tak unikátní vánoční motivy a
krásná přáníčka plná osobního šarmu.
Dne 8. prosince jsme v Němčicích roz-
nesli přáníčka bývalým členům
hasičského sboru. Tím jsme jim chtěli
vyjádřit vděk za jejich dlouholetou čin-
nost a zároveň přinést radost v tomto
kouzelném adventním období. Srdečně
jsme jim popřáli veselé Vánoce a šťastný
vstup do nového roku.
Nakonec bychom chtěli poděkovat všem,
kteří nás podporují v naší činnosti, a
zároveň vám všem popřát pohodové
svátky a nový rok plný zdraví, štěstí a
nezapomenutelných zážitků.

SOUTĚŽ DŽBÁNOVEC
22. října jsme jeli na netradiční podzimní soutěž, která
se konala u Džbánovce. Jiná je v tom, že místo tradičních
pětičlenných týmů se tvořili pouze sestavy tříčlenné. Tím
se také docílilo, že jsme byli schopni zapojit více dětí a utvořit
tím i více týmů. Za Němčice tedy běželo 1 družstvo mladších
– Natálka, Kryštof, Honzík a 2 družstva starších – Šíma,
Kuba, Ondra a Kristýnka, Štěpán, Péťa. Na trati na ně čekalo
7 stanovišť a to – střelba ze vzduchovky, orientace v přírodě,
uzlování, brannost, požární ochrana, první pomoc a ochrana
obyvatelstva. Počasí nám bohužel nepřálo a skoro celou dobu,
kdy byli závodníci na trase, pršelo. Děti měly tedy menší
problém s orientací, protože fáborky, které označovaly cestu
zvlhly a některé popadaly z viditelných míst na zem. Družstva
tak měla potíže s určením přesné trasy běhu. Všichni však
doběhli v pořádku. Nakonec závod skončil takto:
Mladší družstvo se umístilo na 2. místě s časem 0:42:40.
A starší družstva skončila na 3. místě s časem 0:54:40 a 6.
místě – 1:07:13.
Děti vyhrály krásné ceny a odvezly si i medaile. V hasičské
zbrojnici jsme si následně na oslavu rozdělali dětské šam-
paňské a zapili úspěch.

ODMĚNA ZA ÚSPĚŠNÝ ROK
Za posezónní odměnu jsme se rozhodli 24. října vzít děti do bazénu v České
Třebové. Tímto jsme chtěli zakončit jejich úspěšnou účast na různých
akcích a soutěžích. Děti si užily plavání, hry ve vodě a společně strávený
čas. Nikdo se neutopil, a to bereme jako úspěch.: D
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Turistický výlet
V září se děti se vypravily k „Vráťově studánce“
na turistický výlet. Na cestě pro ně byly připraveny různé
soutěže a úkoly. V „Kozačce“ školáci umístili budky pro
ptáčky, které vyrobili na škole v přírodě v Oucmanicích
letos v červnu. Vyčistili studánku a ochutnali čistou vodu.
Cestou zpět poznávali různé přírodniny a sbírali houby.
Loučení s létem
Děti ze školní družiny využily pěkné podzimní počasí
k pobytu venku, soutěžily, plnily různé úkoly, za které
dostávaly razítka. Nakonec na ně čekala sladká odměna.
Společně si pak na ohýnku opekly vuřty a symbolicky
se rozloučily s létem.

Den evropských jazyků
Součástí vzdělávacích programů základních škol je seznamování
žáků s ostatními zeměmi EU. Pro žáky jsme proto připravili projek-
tový den, jehož cílem bylo seznámit děti s některou evropskou zemí.
Prvňáčci se dozvěděli zajímavé informace o Polsku, druháci
o Finsku, třeťáci o Španělsku a děti za 4. a 5. ročníku o Řecku.
Pracovali jsme formou prezentace, práce s textem, vyzkoušeli jsme
si základní jazykové fráze, zazpívali písničky, ochutnali typická
regionální jídla (turrón, řecký salát), poznávali jsme vlajky jed-
notlivých států.
Návštěva Městské knihovny v Litomyšli
Děti z 1. třídy si prohlédly prostory knihovny, její jednotlivá oddělení,
dozvěděly se mnoho zajímavých informací nejen o dětských kni-
hách, ale také o možnostech výpůjček z knihovního fondu a



o různých akcích, které paní knihovnice pro děti připravují.
Drakiáda
Tato akce se konala na fotbalovém hřišti, společně jsme
s dětmi pouštěli draky, po skončení jsme se opět sešli
u ohně, opekli jsme vuřty a jiné dobroty.
Halloweenská party
Halloweenský svátek je u dětí velice oblíbený, lákavé
jsou především různé „strašidlácké“ kostýmy, ve kterých
děti soutěžily, tančily a občerstvovaly se sladkostmi a
jinými dobrotami, které pro ně připravily maminky.
Halloweenská večerní výstava
Pro žáky jsme si připravili venkovní strašidelnou stezku,
kde společně s rodiči plnili různé úkoly, za které dostali
odměnu. Dále si rodiče mohli nakoupit v našem
„Halloweenském obchůdku“ výrobky dětí a občerstvit
se v kavárně. Pro návštěvníky byly připravené jedno-
hubky, napečené dobroty, ovocné špízy, káva, čaj a horká
hruška. Včichni návštěvníci se také mohli pokochat
pohledem na výstavu vydlabaných dýní.
Projektový den na téma „Svátek Sv.
Martina“
11. listopadu jsme si tradice tohoto svátku v jednotlivých
třídách připomněli formou projektové výuky. Žáci v týmech
plnili různé úkoly, téma prolínalo jednotlivými předměty –

český jazyk, matematika, čtení a výtvarná výchova. Ve školní
družině si pak děti upekly svatomartinské rohlíčky.
Návštěva u pana starosty
Žáci 3.ročníku již tradičně v rámci učiva o obci navštívili
Obecní úřad v Němčicích a besedovali s panem starostou,
který trpělivě odpovídal na vše, co děti zajímalo. Moc mu
za jeho čas a ochotu děkujeme.

DO KONCE KALENDÁŘNÍHOROKU JEŠTĚ
PLÁNUJEME…..
1. prosince se ve škole budou konat Vánoční dílny, kde si
děti spolu s rodiči ozdobí adventní věnečky, vyrobí
vánoční dárkové taštičky, budou se moct občerstvit kávou,
čajem, kakaem a horkou hruškou.
5.prosince nás čeká tradiční návštěva Mikuláše, který
zhodnotí chování dětí v předešlém roce, těm hodným něco
dobrého nadělí, od ostatních si vyžádá slib, že se jejich
chování v následujícím roce zlepší. A my všichni budeme
(většinou marně) doufat, že své sliby dodrží.
Poslední školní den před Vánocemi proběhnou třídní besídky,
poslední školní den roku 2023 bude patřit nadílce, koledám
u stromečku, ochutnávání cukroví a vánočnímu kinu.
Přejeme všem žákům i jejich rodinám, aby si společně
užili krásný vánoční čas, pod stromečkem našli své vys-
něné dárečky a nabrali sílu do dalšího roku.

- Za ZŠ Všeználek Lydie Věnečková

Závěrečná zpráva z projektu
VŠEZNÁLKOVA ŽIVÁ VODA

Projekt byl realizován s podporou Pardubického kraje
na Základní škole a mateřské škole Všeználek,
Němčice 114, v Oucmanicích, v obcích Nedošín,
Němčice a okolí. Pardubický kraj na něj přispěl částk-
ou 20.000 Kč, která byla použita na dofinancování
pobytu žáků v Ekocentru Paleta v Oucmanicích.

Přínos projektu:
1) ZVÝŠENÍ ZÁJMU ŽÁKŮ A OBČANŮ
O PROBLEMATIKU OCHRANY PŘÍRODY
Aktivity, které jsme realizovali:
Začlenění tématu „voda“ do vyučovacích předmětů

• Vymýšleli jsme slogany na šetření vodou v českém 
jazyce

• V informatice jsme tvořili cedulky k umyvadlům a WC
• Ve výtvarné výchově jsme vyráběli plakáty na výstavu
• V přírodovědě jsme vyhledávali fakta a informace o vodě,

možnostech úspor..
Návštěva naučné stezky

• Navštívili jsme naučnou stezku „Rybník Košíř“ v nedaleké 
obci Nedošín, prohlédli jsme si všechny naučné tabule, 
cestou jsme také sbírali odpad po neukázněných návštěvnících
• Po návratu žáci vyplnili pracovní listy, kam zaznamenali
poznatky získané během této návštěvy

Den vody
• Realizovali jsme celoškolní projekt zabývající se komplexně 
významem vody na Zemi

Škola v přírodě
• Žáci absolvovali 5denní pobyt v ekocentru Oucmanice
• Vyzkoušeli si lovení a zkoumání vodních živočichů
• Seznámili se s  ekosystémem „rybník“ a jeho 
provázáním s dalšími ekosystémy

Výstava na plotě
• Připravili jsme plakáty, na plotě školy jsme uspořádali  malou výstavku

2) ZLEPŠENÍ ŠETŘENÍ VODOU VE ŠKOLE 
A V DOMÁCNOSTECH

Aktivity, které jsme realizovali:
Instalace nových cedulek na WC ‑připomínající šetření vodou
Sepsání návrhů na opatření, která by šetřila vodu
Provedení dotazníkového šetření

•  Vytvořili jsme dotazník mapující šetření vodou v našich domácnostech
•  V rodinách žáků a pedagogů, jsme zjišťovali, jakým způsobem  

se v rodinách  hospodaří s vodou
• Dotazník jsme zveřejnili na školní informační nástěnce Ekoškoly  a 
na www stránkách

3) PEČOVALI JSME O ČISTOTU PŘÍRODNÍCH
ZDROJŮ V OBCI
Aktivity, které jsme realizovali:
Čištění „Vráťovy studánky“
Měření kvality vody ve Zlatém pásku  ‑ místním potoce

• Měřili jsme teplotu vody
• Zjišťovali jsme množství dusitanů a dusičnanů 
ve vodě

• Vše jsme zaznamenávali do připraveného pracovního 
listu

Exkurze na čističku odpadních vod v obci

Projektu se účastnili všichni žáci školy, s výsledky
projektu se seznámila i veřejnost.

Od 1.září 2023 základní škola realizuje projekt s názvem „Podpora žáků ZŠ
Všeználek“ s registračním číslem: CZ.02.02.03/00/22_002/0004112. Je
dotován z 85% EU, 15% doplácí MŠMT, celkový objem finančních prostřed-
ků pro naši školu činí 471 006 Kč. Tyto prostředky budou použity na plat
školního asistenta. Projekt by
měl být ukončen v srpnu 2025.

- Lydie Věnečková



Zima
Zima už je tu.

Zavoláme na tetu.
Ukliď vidle, rychle rýč,

než to všechno bude pryč.
Sníh nám všechno přikryje,

nikdo nic nenajde.
Péťa Kuchta 5.ročník

Vánoce
Všude padá sníh,

Jupí, jedem na saních.
Za dveřmi jsou Vánoce,

Už chystáme ovoce.
Mamka peče kokosku,

ségra válí vánočku.
Terka Ramešová, 4.ročník

Na jedné cestě stál krásně zelený jehličnatý strom. Bylo na
něm spoustu větví, a protože napadl první sníh, strom byl celý
přikrytý. Jednou odpoledne k němu přišel Petr a David a koukali se,
jak byl strom krásně zasněžený. Najednou si ale všimli veverky,
která postupně odnášela ozdoby ze stromečku, stromeček byl totiž
ozdobený. Najednou kluci slyšeli i brek, snažili se přijít na to, co to
je. Kluci po chvíli pátrání zjistili, že to brečí ten strom, tak se ho
zeptali: „Proč brečíš, strome?“. Strom smutně odpověděl: „Vždyť se
podívejte, ta veverka mi odnáší ozdoby, za chvíli nebudu mít ani
jednu“. Kluci se zamysleli a řekli: „My ti pomůžeme!“. A strom se
zeptal: „Ale jak mi chcete pomoct? Veverka je rychlá, tu nikdo
nechytí“. Kluci řekli: „ My ji budeme sledovat a zjistíme, kam ty
ozdoby nosí. Promluvíme si s ní a řekneme jí, aby ti je vrátila“. „To

je dobrý nápad!“ řekl strom. Kluci se schovali a hned jak
veverka přišla a vzala si ozdobu, kluci běželi za ní a zjistili, kam je
nosí. Nosí je do svého domu a dává si je na svůj stromeček. Kluci
tedy ještě chvíli počkali a hned jak veverka vylezla, tak jí chytli.
Kluci se zeptali veverky, proč to udělala a ona řekla, že proto, že si
chtěla také ozdobit stromeček. Kluci řekli: „Tak proč ses nezeptala
stromu, jestli ti třeba nějaké ozdoby nepůjčí?“ a veverka řekla:
„Protože jsem se bála, jestli mi nevynadá“. Kluci řekli: „Tak teď se
mu půjdeš omluvit a řekneš, jestli by ti nějakou nepůjčil“. „Ale já se
bojím, že na mě bude naštvaný“. „Neboj, půjdeme s tebou“. Veverka
se omluvila, strom ji odpustil a řekl: „Tak si jich pár nech, ale příště
už nebudeš nikdy nic krást!“. Veverka mu to slíbila a byli kamarádi.

- Kristýnka Tkadlečková (5. ročník)
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Přišla zim, bude mráz,
budeme se radovat

a na sáňkách sáňkovat.
Na stromečku hvězdičky,

pod stromečkem dárečky.
Natálka Dohová

Začala zima, začala nám rýma.
Ale nám to nevadí, když už přišlo náledí.

Když postaví sněhuláka, má to dobrého nápaďáka.
Čekáme na dárky, zatím jíme párky.

Tom Lustyk

Vánoce
Z oblohy už padá první vločka,
Do domu se snaží dostat kočka.

Postavil jsem sněhuláka,
Ven mě to v zimě láká.

Vánoce jsou za chvilinku,
Už se těším na mandarinku.

Z adventního kalendáře loupu poslední řádek,
Už se těším na velký dárek.

David Fišer

Vánoce
Vánoce se blíží,

všichni už se těší.
Budeme péct cukroví,
všude máme výzdoby.

Pod stromečkem bude dáreček,
Snad tam bude plyšáček.

Sofinka Fišarová

Zima
krutá, Vánoce

nablízku,
kdo si do zítřka počká, 

ten se dárečků dočká.
Anežka Lašková

Hurá,
hurá, sníh je tady,

s ním já si vím vždycky rady.
Všechny nás ta zima baví,

stavíme si sněhuláky.
Filip Hubinka

Zima zase
čaruje, 

po oknech nám maluje.
Zavoláme z okna vločky,
Přijdou tiše jako kočky.

Vilda Martinec

Šťastné a veselé       Miloš Kratochvíl

Blíží se vánoční svátky a kdekdo se splaší:
rychle napsat _____________________  a tetičce

____________________.
koupit mandle do vánoček, koupit papír balící,

jak zvyk velí, sehnat____________________, nacpat jídlem
_____________.

Projít šest obchodních domů, napéct metrák cukroví,
Mýt se jenom v umyvadle, vana

patří_____________________________.

Doplň rýmy!!!



A na závěr…Vánoční výzva 
na každý prázdninový den:
1. Zazpívej koledu

2. Někoho pochval

3. Někomu pomoz

4. Připrav pro někoho malé občerstvení

5. Někomu poděkuj

6. Někoho něco nauč

7. Přečti si nějakou knihu 

8. Běž se projít do přírody

9. Dej někomu dobrou radu

10. Obejmi někoho

11. Zatancuj si

Na jedné cestě stál krásně zelený jehličnatý strom. Bylo na něm
spoustu větví, a protože napadl první sníh, strom byl celý přikrytý.
Jednou odpoledne k němu přišla srnečka z lesa a uviděla pěkný
zelený stromeček a vzala ho domů. Ukázala ho mamce a vzali ho
do obývacího pokoje, přinesli ozdoby a světýlka a zdobili ho. A
další den byl Ježíšek a ten jim přinesl kupu dárků.

Hanička Cimflová a Amálka Šimková (4. ročník)

Vyluštěte  s i  křížovku….

Byl jednou jeden srneček. Jmenoval se Snížek. Hrozně rád cesto-
val a měl rád přírodu a všechno kolem sebe. Venku padal sníh,
mrzlo a srneček se rozhodl, že půjde do lesa, tak se vydal na cestu.
Došel k lesu a tam potkal vlka. Srneček se rozběhl a zabrkl o
kámen, vlk ho doběhl, ale pan myslivec ho zahnal a vlk utekl. Pan
myslivec vzal malého srnečka domů a zjistil, že má zlomenou
nožičku, tak se o srnečka staral. O měsíc později zjistil, že už má
nožičku zdravou, ale pan myslivec se bál vypustit srnečka, protože
byl ještě malinký. Tak ho pan myslivec do lesa odvedl a tam malý
srneček našel svoji rodinu. 

Berenika Tkadlečková (4. ročník)

Na jedné cestě stál krásně zelený jehličnatý strom. Bylo na něm
spoustu větví, a protože napadl první sníh, strom byl celý přikrytý.
Jednou odpoledne k němu přiběhla malá srnečka jménem Vločka.
A našla tam zraněnou malou lištičku. Vločka se jí zeptala: „Jak se
jmenuješ?“. „Karolínka“ odpověděla. „Copak tady děláš?“ zeptala
se Vločka. „Běžela jsem domů a spadla jsem do pasti“. „To by mě
zajímalo, kdo ji sem nastražil“ řekla Vločka. „Mě taky“
odpověděla Karolínka. Vločka pomáhala Karolínce z pasti, ale ono
to nešlo, tak si zavolala svoji nejlepší kamarádku Bellu. Zajíček
Bella přiběhla přímo včas. Karolínku vytáhli, ale Kája byla
zraněná. Donesli Káju domů a ošetřili ji. „Za pár dní budeš v
pořádku“, řekla ji Kájina maminka. Za pár dní k ní přišli vločka a
Bella a šli společně ven hledat další dobrodružství. Zazvonil
zvonec a pohádky je konec.

Anežka Beranová a Terezka Ramešová (4. ročník)

Vánoční pranostiky……
 Lepší Vánoce třeskuté než tekuté.
 Zelené (černé) Vánoce - bílé Velikonoce.
Mráz na Boží narození - zima se udrží bez proměny.
 Na Štědrý večer hvězdičky - ponesou vajíčka slepičky.
 Jsou-li vrby o Vánocích plny rampouchů, 

bývají o Velikonocích plny kočiček.
 Když na Štěpána silný vítr bouří, vinař smutně oči mhouří.
 Pakli na Štěpána větrové uhodí, příští rok víno špatné se urodí.

Byl jednou jeden malý srneček. Jmenoval se Bob. Hrozně rád ces-
toval a měl rád přírodu a všechno kolem sebe. Venku padal sníh,
mrzlo a srneček se rozhodl, že půjde k sobě domů, ale nemá
stromeček. Tak šel k jeho mamce a ukradl jí stromeček, ale byly
tam kamery. Pak zavolala mamka na srnčí policii, že jí ukradl syn
vánoční stromeček. Srnčí policie šla k Bobovi domů, ale on doma
nebyl. Proto srnčí policie vykopla dveře a dala stromeček zpátky
Bobově mamce. Bob se naštval a šel do Kauflandu pro nový
stromek a vzal si ho domů. Bob šel spát, někdo mu ho ozdobil. Bob
se probudil a šel do obývacího pokoje a viděl tam ozdobený
stromek a byl rád. Boba našla srnčí policie a dostal pokutu 1 000
Kč a uvědomil si, že krást se nemá.

Filip Hubinka a Vilda Martinec (5. ročník)

♫♫
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Co je nového ve školce
Každé září to hučí ve školce jako v úlu.
„Maláčci“ nám povyrostli, a tak přecházejí
do velké třídy, do malé třídy přicházejí
nováčci. Vznikají nám tu nová přátelství a
nové lásky. Občas se začátek školního roku
neobejde bez slziček, ale i ty jsou brzy zah-
nány novými zážitky i díky velké pomoci
starších dětí, které nám pomáhají opečovávat
menší děti.
Děti z velké třídy hned v září začaly
navštěvovat kurzy plavání v bazénu
v Litomyšli. Jsou moc šikovní, plavou jako
rybky a na každotýdenní výlety se moc těši-
ly. S příchodem větrného počasí jsme
ve školce uspořádali drakiádu. Ač nám mezi
draky proletělo i pár kapek deště, všichni
jsme si akci moc užili. V říjnu jsme
s velkými dětmi nacvičili vystoupení pro
seniory, které bylo k vidění v kulturním
domě. Za odměnu nám do školky přijelo
maňáskové divadlo Šternberk. Dětem se moc
líbilo, zasmály se, zazpívaly a o zážitku
vyprávěly ještě dlouho poté. Na konci října
se děti vydováděly při Halloweenské párty.
Paní učitelky připravily pro děti mnoho her a
odměn.
Na konci listopadu zaměstnanci školky připravili
adventní jarmark. Vytvořili drobné dárky a
dobroty, jejichž koupí návštěvníci přispěli
na dárky pro Mikulášskou nadílku. Na začátku
prosince k nám zavítaly tři tajemné bytosti. Děti
je bezpečně poznaly, Mikuláš, anděl a čert nám
přinesli nejen přání krásných Vánoc, ale
i bohatou nadílku. A nemusíte mít obavy, děti
ve školce jsou moc hodné, proto čert odešel s prázdnou….
V polovině prosince se chystáme na vánoční besídku. Děti pilně
nacvičují a moc jim to jde! Po besídce se už začneme těšit

na vánoční prázdniny, které začínají 23.
prosince a končí 2. ledna.

Po novém roce si, doufáme, užijeme
pěknou zimu. Pár pěkných zas-
něžených dní nás již potkalo, tak snad
budou pěkné sněhové a slunné dny
pokračovat, abychom mohli bobovat,
stavět sněhuláky, dělat pokusy
se sněhem a ledem a pozorovat zimní
přírodu. Až zima opadne, vdechne
do nás jaro sílu pro další akce a tvoření.
Milí čtenáři, přeji Vám za všechny
zaměstnance školky klidné Vánoce a
do nového roku hodně zdraví.

- za MŠ Všeználek, Martina Tomsová
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TJ Sokol – zhodnocení roku v pohybu
Celo ‑spolkový příspěvek začnu obecnou informací o vizi našeho
spolku, kterou má každý člen možnost ovlivnit. Směr a zaměření
určují stanovy, které v hrubých rysech popisují smysl a účel
založení. Samotné dílčí kroky, řízení jednotlivých aktivit a komu-
nikaci během roku zajišťuje v našem případě 7členný výbor, který
se pravidelně schází a řeší aktuální potřeby. Přesto každý člen
se může účastnit Valné hromady, kde se schvaluje hospodaření roku
předešlého a je zde prostor pro vyjádření každého jednoho člena,
který se tak může volbou nového výboru, či vlastním návrhem,
spolupodílet na vizi a budoucnosti naší spolkové party.
Právě tato Valná hromada se bude konat hned po Novém
roce, a to v sobotu 20. ledna 2024. Všichni dospělí čle-
nové jsou vítáni, pozvání budeme rozesílat i obecním
složkám a sponzorům, které v našich řadách rádi uvidíme.
Co se týče členské základny, tak ta nám neustále roste.
Práci s mládeží jsme zahájili 17.3.2010, v březnu tedy
budeme slavit 14. narozeniny práce s dětmi. Od roku 2010
jsme dle statistik členskou základnu více jak ztrojnásobili,

k dnešku máme 316 členů, z toho 199 dětí do 18 let a 117 členů
dospělých! Věkový průměr všech členů je aktuálně 21 let. Pravdou
však je, že určité množství členů již není aktivních a velká část
o jejich členství ani neví. Abychom si nelhali do kapsy a vrátili
se k reálným číslům, výbor se rozhodl v roce 2023 řádně členskou
základnu pročistit a řádně kontrolovat výběr členských příspěvků,
jak nám stanovy ukládají. Během roku se udělalo v této oblasti
hodně organizační práce a k začátku prosince máme rozhodnuto
k výmazu 28 dospělých a 33 členů mládeže. Finální seznam bude
navržen a schválen Valnou hromadou v lednu.
Takto široká členská základna s sebou však přináší i novou výzvu, a
to změnu struktury a odpovědností. Tolik oddílů a kroužků je třeba

vést prostě jinak. V samotném spolku je potřeba se zaměřit
na oblasti správy areálu, potřeb evidence, nákupu a
obnovy materiálu, metodiku práce s mládeží a s trenéry,
interní a externí komunikaci, administrativní práce
s dotacemi atd. Zkrátka pro zachování funkčnosti spolku a
jeho rozvoje do dalších let bude potřeba nějakých změn,
které budou určitě diskutovány na Valné hromadě.

Vážení šachoví příznivci,
Zahájili jsme další šachovou sezonu s cílem dostat se na nejvyšší
stupně v soutěži, ostatně jako každý rok. A každý rok je to těžší a
těžší. S přibývajícím věkem nás mládí stále více a více dohání a
vlastně již i mnohdy předhání v šachovém umu. Je to ale dobře a rádi
vidíme, jak se našim následovníkům daří. Stejně jako každý rok, tak
i letos se budeme snažit je trochu potrápit. Rádi se setkáváme
se svými kolegy, neboť se s mnohými známe již velmi mnoho let.
Sezonu jsme zahájili v obvyklé sestavě s posilami z blízké Řetůvky,
která nám vypomáhá při nedostatku hráčů v našem oddíle v krajské
soutěži. My zase na oplátku vypomáháme v o třídu vyšší soutěži,
v krajském přeboru 2.
V prvním kole jsme přivítali doma soupeře ŠK Choceň a
po vyrovnaném boji remizovali 2,5:2,5. Když zvítězil Pětník a
Bureš, remizoval Pail a prohrál Myška a trochu překvapivě
i Vaníček. Škoda, nedokázali jsme udržet dobré pozice na všech
šachovnicích.
Ve druhém kole jsme si zajeli zahrát přes kopec do České Třebové
k v tu chvíli poslednímu týmu v tabulce Proplast Česká Třebová B.
Podle očekávání jsme nakonec zvítězili 4,5:0,5, kdy zvítězili Pail,
Pěkník, Myška a Vaníček, po slabém výkonu remizoval Racek.
V kole následujícím k nám zavítal omlazený tým ŠK Svitavy B.
Po zajímavých herních situacích jsme s postupem času na většině
šachovnic získali převahu, kterou naši hráči nakonec přetavili
v konečné vítězství 3,5:1,5. Zvítězil Pail, Pěkník a Myška, remizo-
val Novák a prohrál Šimek.

Na poslední mistrovský zápas v letošním roce jsme zavítali
do Městečka Trnávky. Sem jezdíme velmi rádi, neboť se s našimi
soupeři dlouho známe a hraje se tu v příjemném prostředí Restaurace
u Valacha, kde kromě toho i velmi dobře vaří. Prostředí příjemné
skutečně bylo, ale naši domácí soupeři se s námi na šachovnicích
moc nemazlili. Jako hostitelé ovšem potvrdili svoje dobré jméno a
pověst. V přátelském duchu jsme prohráli 3,5:1,5, když jsme nezaz-
namenali žádnou výhru. Remizovali Pail, Pěkník a Racek, trochu
smolně nakonec prohráli Myška a Kapoun, i když měli menší mate-
riální výhodu.
Rok 2023 jsme tedy díky střídavým výsledkům zakončili v první
polovině tabulky na 4. místě z 10 účastníků.
Těšíme se tedy již teď na naše další zápasy a soupeře v roce 2024.
Přeji všem, kdo čtou tyto řádky, příjemné a pohodové prožití nad-
cházejících vánočních svátků, dále hlavně zdraví do příštího roku, ať
se vám daří alespoň tak, jako letos a když se na vás usměje občas
i trochu štěstí, tak máte vše, co potřebujete k spokojenému prožití
následujícího období.

- Ing. Josef Racek

Hodnocení jednotlivců:
P.    Jméno                    ELO        Družstvo                       Body        %         Prům.      Rp  
1. Kotva Milan 1797 ŠK Svitavy B 3,5 / 4 87.5 1693 2029 
2. Pěkník Milan 1803 TJ Sokol Němčice 3,5 / 4 87,5 1479 1814 
3. Kopecký Lukáš 1000 ŠK Svitavy B 3.0 / 3 100,0 1084 1849
5. Pail Milan 1812 TJ Sokol Němčice 3,0 / 4 75,0 1571 1764
24. Myška František 1588 TJ Sokol Němčice 2,0 / 4 50,0 1452 1452
37. Bureš Milan 1533 TJ Sokol Němčice 1,0 / 1 100,0 1516 2281
42. Vaníček Jan 1680 TJ Sokol Němčice 1,0 / 2 50,0 1346 1346
43. Racek Josef 1589 TJ Sokol Němčice 1,0 / 2 50,0 1329 1329
60. Novák Martin 1526 TJ Sokol Němčice 0,5 / 1 50,0 1236 1236
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Ale ukončeme suchá témata administrativy a databází. Hlavním
účelem činnosti našeho spolku je sport, zejména pak sportovní
aktivity pro mládež. Zde můžeme být s rokem 2023 nad míru
spokojení. To dokládají opět vyšší souhrnná čísla. Odtrénovali
jsme 2.742 hod a po soutěžích jsme najezdili 6.060 km. Přestože
nesoutěžní (resp. nefotbalové) oddíly tvoří okolo 16 % ze všech
aktivit, musím tuto práci vyzdvihnout. Ať jsou to Malíčci (1-3
roky), kteří se nám vrátili opět do prostor zasedačky na kabinách,
nebo Cvíčo (4-6 let), které nám v tomto období praská ve švech
tělocvičny ZŠ. Svou tradici už má i oddíl stolního tenisu, v kterém
nám zrají talentované děti i šachový oddíl, který už léta reprezen-
tuje naši obec na soutěžních šachovnicích. Jediné zklamání, které
jsme museli skousnout, bylo ukončení oddílu Pohybovky (dříve
Míčové hry či Přehazovaná). Tento oddíl vedlo po dobu 11 let
okolo 8 trenéru a býval o něj velký zájem, co si vybavuji docháze-
lo 7-15 dětí jednou týdně. Přestože jsme veřejnosti v tělocvičně ZŠ
udělali samostatný nábor pro děti I. a II. stupně ZŠ, přišly 3 děti
mladší a ze starších nepřišel nikdo. Pro mě velká frustrace,
na kterou neznám odpověď. Jako předseda spolku budu vždy
prosazovat, aby byla v obci nabídka volnočasových sportů.
Nabízím tím veřejnosti, pokud někdo přijdete s nějakým atrak-
tivním projektem ať pro I. či II. stupeň ZŠ, nebojte se nás oslovit.
Maximálně vás podpoříme v organizaci i materiálním zabezpečení.
V uplynulém roce proběhly mimo tréninkovou a soutěžní činnost
i dvě vetší akce, a to Dětská olympiáda a dvoudenní Fotbalový
kemp. Akcí se zúčastnilo více jak 100 dětí našeho spolku, ale
i veřejnosti, pro kterou jsou naše aktivity otevřeny. Během
listopadu jsme vyrobili dalších 18 červených týmových bund
zvaných „Karkulka“ a od roku 2014 jsme tak vyrobili
do „spolkových šatníků“ již 304 týmových bund. Co se týče rezer-
vace tréninkových kapacit (ZŠ Němčice, haly a UMT Osík,
Litomyšl, Janov, Č. Třebová), stejně tak doplnění materiálu a
pomůcek věřím, že jsme plně připraveni na zimní i jarní měsíce.
Do jarního období máme také v plánu připravit novou kolekci
triček, Facebookový profil oddílu a další novinky, které zatím
budeme držet pod pokličkou, vše se včas dozvíte. V březnu dále
plánujeme investovat poměrně velkou částku do rekultivace a
propískování fotbalového hřiště, které hradíme ze spolkových
financí. Nejenom materiál a služby, ale snažíme se investovat
i do vzdělání trenérů, a to jak pro trenéry v nesoutěžních oddílech,
tak pro licence trenérů fotbalové mládeže. Největší slabinou nejsou
dnes finance, ale lidi (rodiče), kteří by nám (a svým dětem)
s mládeží ve svém volném čase pomohli. Ale to je bohužel slabina
celé naší společnosti.
Krátce o fotbalových aktivitách na zeleném trávníku. Zhodnocení
podzimu a komentáře ponechám na jednotlivých trenérech. Během
letošního roku naše fotbalistky a fotbalisti s krokodýlem na prsou
odehráli 42 zápasů přípravek a 85 zápasů od žáků až po mužský
oddíl, celkem tedy 127 zápasů plných nejenom fotbalového sportu
a emocí, ale také příležitost pro všechny generace se v obci potká-
vat.
Postupem času si čím dál tím více uvědomuji význam spolkové
činnosti a kolikrát se přistihnu u myšlenky, zda má sportovní
spolek TJ Sokol Němčice větší přínos ve sportu, nebo na úrovni
společensko ‑sociální. Zda to má smysl nám ukáže generace našich
dětí. A nebude to zas tak dlouho trvat☺.

Na závěr roku bych chtěl poděkovat obecnímu zastupitelstvu a
všem našim věrným sponzorům za podporu během roku 2023.
Všem členům spolku, jejich rodinám i všem podporovatelům naší
práce přeji pevné zdraví a příjemné svátky..

- Lukáš Pavliš, předseda spolku

www.sokolnemcice.webnode.cz
www.pripravka.unas.cz

… dotkněte se našich příběhů …

LÍNÝ TENIS zima 2023
Poslední listopadovou sobotu se uskutečnil na sále kulturního domu
turnaj nasazených dvojic o putovní pohár starosty obce Němčice.
Sešli jsme se již po osmé. Obsazení turnaje bylo maximální, deset
dvojic. Rozlosování bylo na dvě skupiny. O pořadí díky kvalitě
hráčů rozhodovali až poslední zápasy. Potom následovali zápasy
o umístění. Na třetím místě se umístili Ivan Škeřík ml. a Martin
Gyömbér ml. na druhém místě Pavel Kumpošt a Honza Stránský,
první místo obsadili Jirka Jasanský a Martin Gyömbér st.. Celý tur-
naj proběhl v klidné a přátelské atmosféře, kterou jen podtrhl
výborný guláš od Honzy Vaňouse. Všem hráčům děkujeme
za účast. Velké díky sponzorům: OÚ Němčice, Lodreko, Pavel
Kumpošt, Jan Sodomka, Lukáš Pavliš, Sport Centrum Litomyšl,
Martin Gyombér ml., Milena Jilgová, Láďa Pavliš.
Přejeme všem krásné Vánoce a šťastný Nový rok.           - Katka a Martin.

Tak nám v září začala další sezóna a převážně se střídavými výsled-
ky, které nás momentálně udržují v první polovině průběžné tab-
ulky, což bychom chtěli do konce sezóny ještě zlepšit.
Pro zpestření sezóny budeme opět pořádat mezi svátky Vánoční tur-
naj šipek pro příznivce tohoto sportu a zároveň se budeme těšit na
vaši účast.

Úspěšný nový rok přeje za DC S.L.Z.A. J. Dubišar

Svitavsko skupina C  -  Tabulka - průběžné pořadí

Stolní  tenisStolní  tenis
Oddíl stolního tenisu vás zve na vánoční turnaj.

Kdy: v sobotu 30.12. od 9: 00 žáci a od 14: 00 dospělí
Kde: sál KD Němčice

Turnaj je určen pro neregistrované hráče a kamarády.

Během zimní sezony probíhají na sále KD tréninky. Od 16:30 žáci
a od 18:00 dospělí.
prosinec: 15.12. 22.12. 29.12.
leden: 5.1. 12.1. 19.1. 24.1.
únor: 2.2. 7.2. 14.2. 23.2.
březen: 1.3. 8.3. 13.3. 22.3. 29.3.
Hráči oddílu vám přejí pohodové vánoční svátky a do Nového
roku jen to nejlepší. - Ivan Škeřík

\\
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Malíčci
Jako vloni i letos se změnilo vedení. Bára nastoupila do práce a
většina dětí si šla hrát do školky. Začaly chodit mezi nás nové děti
a maminky. Cvičení se snažíme vést v podobném duchu, jak nám to
bylo předáno.
Chodí mezi nás nyní malé děti, které se snaží cvičit a tvořit, jak
nejlépe dovedou. Rádi si zazpívají písničky a rozpohybují
se u říkanek. Zahřejí se u překážkové dráhy, kde je nejvíce baví
jezdit na skluzavce. Nakonec si něco vytvoříme a vyzdobíme si tím
herničku, abychom to tam měli hezké.
Scházíme se v menším počtu, proto budeme rádi, pokud se k nám
bude chtít někdo připojit. Cvičíme každé úterý od 8: 00 na kabinách
u fotbalového hřiště.

Budeme se na vás
těšit.

- Lenka Suchánková a
Veronika Umanová

Cvíčo s Jančou a Ivetou
Cvíčo jsme po letní pauze zahájili
začátkem října. Jak to tak počátkem
školního roku bývá, druháčci a třeťáci
přestoupili do jiných kroužků a my tak
mohly přivítat nové členy do týmu
Cvíča. Jsme rády, že tento koloběh
zatím hezky funguje a můžeme se
vždy těšit na nové členy. 
První podzimní hodiny tak probíhaly
ve vzájemném „oťukávání se“, se-
znamování a nastavování si
společných pravidel. Přece jen,
vedeme větší skupinu dětí, kde je
poměrně velký věkový
rozptyl, tak abychom mohli
společně, pokud možno,
bezpečně, v tělocvičně
dobře fungovat. 

Sestavy hodiny byly především zaměřené na hry, které již
některé děti znaly z předešlého roku a my je chtěly naučit
i nově příchozí členy. Při hrách je většina dětí uvolněná,
lépe se aklimatizuje do kolektivu dětí, které spolu již
cvičily v předchozím roce. Zvládli jsme si vyzkoušet i

šplh na tyči, o který k našemu překvapení děti projevily zájem samy
a my je pak od této činnosti „nemohly dostat“, jak je to bavilo ☺.
Snažíme se také častěji zařazovat práci s míčem jako je driblování,
házení  míče o zeď a jeho chycení či štafety.
Tento článek vzniká v prostoru mezi pečením cukroví, pobíháním s
prachovkou a těšením
se na to, co ten Ježíšek
letos donese ☺. 
Hezké a poklidné
svátky, plné toho klidu,
míru, pohody, svařáčku
a v celém novém roce
hodně zdraví a energie
přejí Janča s Ivetou.

POHYBOVÝ SEMINÁŘ
Několik let, jsme se snažily najít pohybové školení, které by bylo vše-
stranně zaměřené, nebylo podmíněné trenérskou licencí a obsahovalo
vše, co jsme potřebovaly ukázat, vysvětlit a navíc bylo za rozumný
peníz a bylo akreditované ministerstvem.  No a světe div se, letos nám
to vyšlo a my odjely v říjnu v sestavě Marousková, Tkadlečková na
dva dny do Olomouce. Musím říct, že to bylo nad naše očekávání
veškerým svým rozsahem, organizací a celkovým přístupem. Program
byl nabitý vždy až do večera a my cvičily a cvičily v několika
tělocvičnách ☺. Tolik kotoulů vpřed, vzad na šikmých podstavcích a
jiných cvičebních parádiček, jsme snad za celý život neudělaly ☺. 
Proškolily nás ohledně správné dopomoci zejména u nácviku gymnas-
tických prvků. Skvělé a opravdu inspirativní byly úpolové hry, kdy my
samy jsme si okusily, jaké to je cvičit i něco, co na první pohled vypadá
dost divně a hlavně je to cvičení hodně kontaktní. Musely jsme odhodit
ostýchavost stranou a hurá na to, hrát si na pejsky, kočičky, farmáře,
želvy a šermýře. Právě úpolové hry mi dost rozšířily obzory v tom, že
je poměrně dost vidět, jak si každé dítě stojí v daném kolektivu. 
Prošly jsme také praktickými cvičeními prví pomoci. Opět si vše něko-
likrát každý vyzkoušet. Prošly jsme několika stanovišti, kde bylo vše
dost reálně znázorněné, co se poranění týče. Školiteli byly záchranáři,
kteří pracují denně s úrazy, což bylo na instruktážích dost znát.
Ochuzené jsme nebyly ani o teorii fyziologického a psychomotorick-
ého vývoje, kde vše bylo vztaženo k tomu, v jakém věku začít zařazo-
vat jednotlivé cviky např. kolíbku, nácvik na kotoul vzad, hvězdu atd.
Hodně zajímavé byly i cílové hry a způsoby jejich obměny.
Touto cestou bych ráda poděkovala TJ Sokol Němčice za možnost,
zúčastnit se tohoto akreditovaného školení, které bylo velkým
přínosem nejen pro nás, ale bude i pro děti, které máme možnost vést.
Děkujeme!

- Za TJ Sokol Němčice Janča M.



Bambiny + U9
Vážení příznivci sportu a fotbalu zvláště,
dovolte mi napsat pár řádků k podzimní části fotbalové sezóny. Letos náš
kádr doznal velkých změn, kdy nás opustilo několik krokodýlků. Někteří
postoupili do vyšší kategorie k Mekymu a Vaškovi a někteří se rozhodli
ukončit svoji fotbalovou kariéru. Pevně věřím, že rozhodnutí skončit
s fotbalem je spojeno s osobním přesvědčením nebo zájmem o jiný sport,
nikoliv na základě špatné zkušenosti z tréninku nebo zápasu. V našem
kádru nedošlo pouze k odlivu talentu, ale naopak nás posílilo několik
chlapců a jedna dívka. Jsem rád, že dobře zapadli do týmu. V některých
vidím přirozené talenty a budoucí hvězdy němčického fotbalu. Nechť
se ukáže za několik let.
V září jsme dostali příležitost se s naší kategorií zúčastnit charitativní
akce „1. ročník dobročinného bazárku“, kde jsme předvedli svoji kla-
sickou tréninkovou jednotku. Byl jsem velice potěšen, že se k nám připo-
jilo i několik dětí, kteří k nám normálně na trénink nechodí a soudě dle
úsměvu na tváři si to snad i užily. Jsme rádi, že jsme mohli být součástí
podařené akcičky a klobouk dolů před organizátory. Neumím si ani před-
stavit to množství času, který jste tomu věnovali. Jak se říká: „dobrá
práce“. Děti za svůj výkon dostaly za odměnu VÝBORNÉ palačinky a
trenéři klobásku s pivkem. Bohužel pro nás, děti po nás vyžadují
palačinky po každém tréninku☺.
Co se týká fotbalových úspěchů: velmi mě mrzí, že jsme se na podzim
nemohli zúčastnit ani jednoho zápasu a porovnat svoje síly s ostatními

mančafty. Měli jsme domluvený“ přátelák” se Svitavami, ale bohužel
vysoká marodka na jejich straně nám plány zkazila. Dále jsme byli
pozváni na turnaj 3+0 do Dolního Újezdu pro ročníky 2017. Bohužel
jsme dali dohromady pouze 3 děti, což by bylo pro ně velmi fyzicky
náročné a za mě demotivující. Rozhodli jsme se, že se turnaje nezúčast-
níme. Zde je kámen úrazu: turnaje, které jsou ročníkově úzce omezené
budou pro nás problém, protože nedisponujeme tak velkou základnou
jako velká města. Ačkoliv nás na tréninku bylo průměrně 7,4 dětí, jedná
se o velký rozptyl ročníků 2019 až 2015. V jarní části se budeme snažit
zorganizovat přátelská utkání s okolními vesnicemi, kde máme větší
možnost využít starší nebo mladší krokodýlky a utkání jsou kratší.
Musím se opravit, přeci jenom jsme hráli jeden zápas a to na závěr
sezóny, proti rodičům. Zápas to byl napínavý, ale s jednoznačným
výsledkem ve prospěch našich svěřenců. Vážení rodičové….. měli byste
potrénovat. Tečkou za podzimní sezónou pak byla výborná pizza a
lahvinka šampaňského … dětského … teda doufám.
V době, kdy píšu tento článek mají naši svěřenci fotbalové volno a jsem
si naprosto jistý, že jejich myšlenky jsou v těchto dnech více zaměřeny
k Vánocům, cukroví, koledám, sáňkování, než k fotbalu. Vážení
rodičové, milí krokodýlci přeji Vám především zdraví a optimismus
do dalších dní a těším se na další spolupráci.
Co říci na závěr, asi že se sejdeme v pátek 5.1.2024 v 16:00 v tělocvičně
základní školy Němčice. Těšíme se na Vás a řekněte i svým kamarádům,
kteří na fotbal ještě nechodí. Zkusit se má všechno a kdo ví, třeba je to
pobaví☺.                                          - vaši trenéři Kuba, Tomáš, Jirka a Gábin

Starší žáci U15 – Výzva do jarní sezóny
Na začátku připomenu, že jsme do tohoto soutěžního ročníku
vstoupili se souklubím starších žáků Němčice/Janov, ke kterému
jsme byli schopni postavit samostatné družstvo mladších žáků.
Kategorie U15 se hraje s hráči ročníku 2009 a 2010 vč. děvčat 2008
a nově mohou nastupovat i slečny ročníku 2007. V tomto věku jsme
měli 3 děvčata, která bohužel postupně s fotbalem skončila. Přesto
budeme moc rádi, když se na trávník některá z nich vrátí a podpoří
naše borce. Jen připomenu, že naše zhořská děvčata (Káťa Miklová
a Týna Mikulecká), která začínala v Němčicích, hrála a hrají 1. ligu
ženského fotbalu v Hradci Králové a Pardubicích.
Ale zpátky k našemu okresnímu přeboru starších žáků. Podzimní část
jsme rozehráli velmi dobře. V minulém čísle ZP jsme hodnotili tři
vítězná utkání s Březovou, Kunčinou a Borovou. V dalších kolech
se nám podařilo porazit Sebranice/H. Újezd a Koclířov, remizovat
s M. Trnávka, podruhé porazit Březovou a remizovat s Kunčinou.
Podtrženo sečteno, jsme na 1. místě okresní soutěže a před námi je ta-
bulkově pouze Sebranice/H. Újezd, kteří mají o zápas více. Na jaře nás
čeká odehrát 10 soutěžních kol, která rozhodnou o konečném pořadí.
Zde bych připomněl, že před rokem touto dobou jsme stejně tak
vedli tabulku soutěže, a nakonec jsme ve finálové skupině A herně
propadli díky několika nešťastným příčinám, a skončili jsme
na bramborovém umístění.
Za podzimní část jsme se sešli k 39 tréninkům a soutěžním zápasům,
máme velmi pěkné skóre 38:11 a v tabulce 20 bodů z 8 zápasů. Nechme
se překvapit, jak naši chlapci přistoupí k zimní přípravě, která probíhá
na UMT v Č. Třebové a v janovské tělocvičně. Doufejme, že se nám vy-
hnou zbytečná zranění a konec sezóny dohrajeme v co nejlepší sestavě.
Jak jsme již několikrát zmiňovali, napříč FO oddílem dochází
k „otrkávání“ zkušených hráčů ve vyšších kategoriích. Ne jinak tomu je

i u starších žáků, kde 3 z našich borců nastoupili do soutěže dorostu proti
16–19letým hráčům a ostudu rozhodně neudělali.
Zakončení podzimní části a ohodnocení výsledků proběhlo koncem
října na bowlingu, povedená stmelovačka plná dobré nálady a
zdravého jádra týmu.
Poděkování patří zejména klukům za předvedené sportovní výkony,
příjemnou atmosféru v kabině i za jejich přístup v období, kdy s nimi
cloumá nejenom fotbalová vášeň, ale vstupují do období puberty,
které dá hlavě i tělu řádně zabrat .
Takovéto úspěšné sportovní období napovídá k možnosti pozvání
dalších holek a kluků, kteří by měli zájem se k nám připojit. Jsem
zastáncem názoru, že začít s fotbalem lze i později. Důležitá je chuť
a potřeba být součástí nějaké party, která u nás funguje velmi dobře.
Poděkování zaslouží členové spolku, kteří nás v soutěži organizačně
podporují i členové rodin a naši věrní fanoušci, pro které se snažíme
hrát co nejhezčí fotbal.
Všem přeji za celou kabinu poklidné Vánoce a úspěšný výkop
do roku 2024.    - Lukáš Pavliš, trenér U15
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FO oddíl - muži 
Teprve loni se po delší odmlce podařilo znovu založit FO mužů a jak
se později ukázalo, byl to vydařený počin. „Znovuzrození“ bylo
vyšperkováno nejen vytvořením super party lidí, slušných výsledků
a zapojením dorostenců do družstva mužů. Ve finále ale hlavně
nečekaným postupem do II. okresní třídy. Postup se v užší skupině
realizačního týmu a několika hráčů prodiskutoval a nakonec byla
většina pro variantu, nebát se a zkusit to.
Realita po začátku soutěže na sebe nenechala dlouho čekat a musíme
uznat, že kvality soutěže jsou oproti III. okresní třídě o parník jinde.
Většinu hráčů týmu našich protivníků tvoří ostřílení borci, kteří ač
jsou starší, mají hodně zkušeností z vyšších soutěží. Druhým faktem,
který hraje proti nám je sehranost hráčů. Převážná část týmů má
soupisku stejnou už několik let a na hřišti je to znát. Hodně mužstev
tvoří také hráči, kteří prošli mládežnickými kategoriemi
zejména Moravské Třebové, Litomyšle a Svitav. Sečteno a
podtrženo, převahu zápasů jsme tahali za kratší konec
provazu a po podzimní části ročníku 2023/2024 jsme
skončili na posledním místě se čtyřmi body.
Ať to ale všechno nevypadá tak hrozivě, musím zmínit
několik pozitiv. Každým zápasem vidím zlepšení a po-
stupné sehrávání. To vše není záležitost pár měsíců, ale
chvíli to bude trvat a my pevně věříme, budeme jen a jen lepší.
Jsem rád, že mám přísliby od šikovných hráčů dorostu na výpomoc
alespoň na důležité souboje, které nás v jarní části čekají. Jako úcty-
hodný počin musím zmínit střelecký potenciál Matěje Matouška,
který vstřelil z našich celkových čtrnácti branek krásných 10 a
na nejlepšího střelce soutěže ztrácí pouhé 3 zásahy. Tým by měl
posílit brankář Libor Polišenský (r. 2000). U Libora jsou vidět
zkušenosti z mládežnických kategorií, a pokud se přestup podaří
dotáhnout do zdárného konce, předpokládám, že nám to obrovsky
pomůže. Ve hře je ještě pár jmen, ale to zatím necháme jako tajem-
ství. Žádné odchody se nechystají, což je pro nás také důležité. Jako
cíle na jaro máme samozřejmě maximálně odmakat zimní přípravu,

zkusit ustálit sestavu a udělat vše pro záchranu soutěže. Určitě nám
k tomu přispěl výkon z posledního domácího zápasu, kdy jsme
porazili Boršov 4:2 a donutili soupeře k totálnímu nezvládnutí svých
emocí, které vyústilo ve tři červené karty v jejich řadách. Byl to
jeden z mála zápasů, kdy jsme se sešli v téměř kompletní sestavě a
soupeře jasně přehráli. Troufám si říct, že pokud se dokážeme sejít
v silné sestavě, máme šanci hrát vyrovnaně s každým týmem ta-
bulky. Například lídra okresu a vítěze podzimní části z Třebařova
jsme doma potrápili natolik, že i borci z jejich řad uznali, že jejich
vítězství nebylo zasloužené, ale patřilo do kategorie šťastných. Ač
se prohrálo 1:3, věřím, že se zápas líbil i divákům, kteří nám
potleskem udělali velkou radost. Doufám, že si na naše jarní domácí
zápasy také čas najdou a budou nás nadále podporovat včetně
mladých „rowdies“, kteří si zaslouží za povzbuzování pochvalu.
Rozhodně nechceme hrát druhé housle a doufám, že uděláme

u našeho domácího stánku fanouškům vícekrát radost než teď
na podzim. Hráčům za tuto půl sezónu ještě jednou děkuji a

přeji hlavně pevné zdraví, ať se jim vyhýbají zranění a ať
se fotbalem baví. Základem je ale přístup k „oblíbené“
zimní přípravě a tím začneme…
Za družstvo mužů chceme popřát všem krásné vánoční

svátky a do nového roku hlavně hodně zdraví a plno úspěchů
nejen těch sportovních.

- Michal Votřel, trenér

Starší přípravka U11
V této kategorii nastal po skončení jarní části sezóny značný pro-
blém a to z důvodu nedostatku hráčů pro tuto kategorii, protože
velká část hráčů přešla, vzhledem k věku, do kategorie mladších
žáků. Vzhledem k tomu jsme provedli „nábor“ v naší mladší
přípravce a zde se nám podařilo najít dostatek kvalitních hráčů, aby
se podzimní část mohla odehrát. Po pár trénincích se „zkušenými
borci“ a „novými mladými koňmi“ nám bylo jasné, že to půjde a
že budeme hrát dobrý fotbal.
Odehráli jsme sedm turnajů, ve kterých jsme většinou bojovali
o první místo. Dva turnaje jsme vyhráli, čtyřikrát jsme skončili
na druhém místě a jednou jsme byli třetí.
Soupiska: Tobiáš Mackerle (2013), Viliam Martinec (2013), Šimon

Sobotka (2013), Křikala Kristián (2013), Štěpán Krejčí (2014), Jiří
Klíč (2014), David Fišer (2014), Miriam Pirklová (2014), Robin
Radimecký (2014), Štěpán Hořčička (2015), Matěj Brkla (2015),
Štěpán Sklenář (2015), Vojtěch Točík (2016).
Vstřelili jsme celkem 87 gólů a o tyto se podělili: Tobiáš Mackerle
(56), Štěpán Krejčí (12), Šimon Sobotka (8), Viliam Martinec (5),
Matěj Brkla (3), Jirka Klíč (1), Robin Radimecký (1).
Závěrem tedy můžeme podzimní část sezóny starší přípravky hod-
notit jen a jen kladně a budeme se těšit na jarní část sezóny.

-  Pavel Mackerle a Václav Provazník


